
 Czy mówisz po polsku?
В ЗДІА відкрито Курси 

польської мови 

• Хочете вивчити 
польську мову?

• Бажаєте бути познайоми-
тися з польською культурою і 
історією?

• Хочете брати участь у 
спільних польсько-українсь-
ких наукових, освітніх, куль-
турних, бізнесових проектах, 
стипендіальних програмах?

Нещодавно ветеран Запорізької державної 
інженерної академії Марія Филимонівна Зінова 
відзначила своє 95-річчя.

Ювіляра-довгожителя, – пише на сторінках 
газети “Запорозька Січ” Тамара Жирова, член 
медико-соціальної комісії районної Ради ветеранів 
– тепло привітали волонтери Дніпровського 
району і представники ЗДІА. Вони вручили Марії 
Филимонівні квіти і пам’ятні подарунки, висловили 
їй глибоку повагу за багаторічну сумлінну працю в 
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Do you speak English?
Англійський розмовний 
клуб: розпочалися заняття 

Центр Безперервної освіти ЗДІА  запрошує до 
Англійського розмовного клубу... 

Вивчаєте англійську, але не вистачає розмовної 
практики? Добре знаєте граматику англійської мови, 
але соромитеся говорити? Бажаєте розвивати навики 
спілкування англійською мовою та поповнювати сло-
варний запас?

Приєднуйтесь до нас і вже на цьому тижні Ви почнете 
розмовляти англійською з новими друзями та носіями 
англійської мови!

Заняття в клубі безкоштовні, але кількість місць 
обмежена. 

Детальіше на vk.com/cno_zgia

ЗНАННЯ  МОВ - НЕ  РОЗКІШ, А НЕОБХІДНІСТЬНАУКОВЦІ  ЗДІА  ОПАНОВУЮТЬ  ПРОГРАМУ  «ГОРИЗОНТ-2020» 

19 жовтня 2016 року відбулося чергове засідання 
Ради старійшин Запорізької державної інженерної 
академії. У роботі Ради взяли участь ректор ЗДІА 
В.А. Банах, члени Ради: Гавриш В.С., Колобов Г.О., 
Кудінова А.О., Ніколаєв В.О., Оселедчик Ю.С., 
Українець М.О., Чуб В.Г., Юсупова Н.А., а також 
член Міжфакультетського робочого органу з 
профорієнтаційної роботи Н.Є. Романюк.

Під час зустрічі з ветеранами-старійшинами ректор 
академії проф.. В.А. Банах зазначив наступне:

- приймальна кампанія-2016 пройшла більш 
організовано і успішно ніж торік: збільшилась 
кількість зарахованих до академії студентів як 
денної, так і заочної форм навчання. Претензій з 
боку абітурієнтів як до Приймальної комісії, так і до 
ректорату не було. Прикро, що МОНУ втручалось 
в роботу вишів: значно зміншив кількість 
держбюджетних місць у ВНЗ уже напередодні 
зарахування студентів тощо...

Щодо висновків Державної інспекції навчальних 
закладів, то основний висновок такий: ЗДІА є 
вищим навчальним закладом, здатним здійснювати 
підготовку фахівців зі спеціальностей вишу на 
рівні, що відповідає сучасним вимогам. Більшість 
зауважень відноситься до організації навчального 
процесу, відсутність необхідної взаємодії і 
наступності в роботі кафедр та ін. 

Не залишилася без уваги інспекції і діяльність 
так званих анонімників. Державна інспекція нав-
чальних закладів не побачила в роботі керівництва 
академії дій, які б не відповідали умовам контракту, 
Закону про вищу освіту України та вимогам МОНУ 
щодо діяльності ВНЗ.

НОВИНКА СЕЗОНУ 2016-2017!За ініціативою ректорату, у ЗДІА було проведено 12 приклад-
них науково-методичних семінарів з імплементації наукових 
напрямків актуальних для Європейського дослідницького про-
стору у наукову проблематику 12 спроможних кафедр.

Семінари проводили заступник ректора О.І. Василенко та доцент 
кафедри менеджменту організацій та управління проектами О.Б. 

Бабич.
Науковцям ЗДІА були пре-

зентовані загальні правила 
програми «Горизонт-2020» 
та детально презентовані 
актуальні конкурси на-
прямку «Соціальні викли-
ки».

Програма «Горизонт 2020» 
запроваджує широкий підхід до інновацій, що не обмежується 
випуском на ринок нової продукції, а охоплює також процеси, 

системи або інші підходи, включаючи 
визнання сильних європейських сторін в 
дизайні, творчості, послугах та значенні 
соціальних інновацій. 

З переліком актуальних викликів 
програми «Горизонт-2020» що є пріо-
ритетними для науковців ЗДІА можна 
ознайомитися на Офіційному сайті ЗДІА.

Доцент кафедри МОУП 
О.Б. Бабич 

 Знання та досвід за плечима 
в нагоді стануть нам не раз! Після закінчення доповіді Віктору Аркадійовичу 

членами ради були задані різні питання уточнюючого 
характеру, висловлені пропозиції з урахуванням 
досвіду наших ветеранів. В обговоренні взяли участь 
А.О. Кудінова, В.С. Гавриш, Н.Є. Романюк, М.О. 
Українець, В.О. Ніколаєв, Н.А. Юсупова.

Виступаючі відзначили, що суперництво між ВНЗ 
за сфери впливу на випускників шкіл та коледжів 
зростає, тому бажано підвищити роль сектору 
профорієнтації та прогнозу, надавши йому більш 
високий статус, а також порекомендували деякі 
невідкладні дії такого відділу.

Під час обговорення інформації ректора В.А. 
Банаха було порушено питання поліпшення ви-
ховної роботи на всіх щаблях навчання студентів.

Обговорені питання стосовно листів анонімників 
до владних та контролюючих органів. Під час своєї 
роботи ДІНЗ надала можливість всім бажаючим 
звернутися до інспекції в індивідуальному порядку 
з усіх можливих питань діяльності академії – 
всі заяви, якщо вони були, тут же перевірялися 
інспекцією. Але заяв майже не було. Нейтралізувати 
ж потік анонімних звернень можна відкритістю 
інформації та оприлюдненням фактичного стану 
справ на засіданнях Вченої ради та на зустрічах з 
колективами кафедр, які бажано практикувати  
частіше.

В цілому Рада старійшин підтримує діяльність 
ректора академії Банаха В.А. та його команди 
та відзначає перші впевнені кроки на шляху 
відродження ВНЗ.

Голова Ради старійшин Гавриш В.С.
Секретар Юсупова Н.А.

З ювілеєм вас, колеги-ветерани!

військові та мирні роки, побажали міцного здоров’я 
та довгих років життя. До свого ювілею Марія 
Филимонівна прийшла переможницею, зберігши 
своє життєлюбність і жвавий розум. Її життєвий 
шлях не був легким. Вона подолала безліч труднощів, 
але ніякі негаразди та випробування не зломили її 
характер.

Приєднуючись до привітань, вітаємо Марію 
Филимонівну Зінову! 

Також вітаємо ветерана ЗДІА, учасника ІІ 
Світової війни майстра ПЗ каф. металургії 
кольорових металів Євгена Олександровича 
Лукошнікова з 90-річчям! 

Бажаємо Марії Филимонівні та Євгену 
Олександровичу доброго здоров’я, долгі’х років 
життя і мирного неба над нашим містом, над 
нашою країною! 

Рада ветеранів ЗДІА

Заняття – 2 рази на тиждень по 2 акад. год. 
протягом 8 місяців. Всі слухачі курсів забезпечені 
необхідними дидактичними матеріалами, під час 
аудиторних занять є можливість скористатися 
підручниками, виданими в Польщі і наданими 
Генеральним Консульством  Польщі в Україні. 

Також Центр запрошує всіх бажаючих на 
засідання Розмовного клубу «Polski jest cool!» 
(зустрічі 1 раз на місяць у зручний час). 

Контакти: тел.(061) 227-12-75, ауд. л-312
Слідкуйте за новинами на vk.com/cno_zgia


